

Раздел Экономика и инновации

Section Economy and innovations

DOI: 10.31432/1994-2443-2023-18-2-5-6



**MONGOLIAN
ACADEMY OF SCIENCES**

Международная научная конференция «Цифровая среда и экономика: роль научной и технологической информации» (пострелиз)

7-8 июня 2023 года на полях 75-го заседания Комитета Полномочных Представителей государств-членов МЦНТИ на площадке Академии Наук Монголии под председательством ее Президента академика Д. Рэгдэла успешно прошла в смешанном формате международная научная конференция «Цифровая среда и экономика: роль научной и технологической информации». Информационным спонсором конференции выступил научный журнал МЦНТИ «Информация и инновации».

От Правительства Монголии Конференцию приветствовал Министр образования и науки господин Лувсанцэрэн Энх-Амгалан. От Комитета Полномочных Представителей государств-членов МЦНТИ выступил Председатель Правления Национального центра государственной научно-технической экспертизы Республики Казахстан академик Арман Кашкинбеков. От сотрудников межправительственной организации с приветственным словом обратился директор МЦНТИ доктор технических наук Юрий Лончаков.

Программа Конференции включала пленарную и три тематические сессии, модераторами которых выступили: академик Д. Рэгдэл и профессор А. Даваасурэн (Монголия), профессор З.Ф. Мамедов (Азербайджан) и профессор В.И. Белов (Россия).

В мероприятии приняли участие государственные деятели, академические ученые, эксперты, профессора ведущих университетов, молодые исследователи, представляющие 11 государств-членов МЦНТИ — Азербайджан, Беларусь, Вьетнам, Казахстан, Кубу, Молдову, Монголию, Россию, Сирию, Шри-Ланку и ЮАР.

В ходе конференции было заслушано и обсуждено около 20 докладов. В адрес организаторов этого важного международного научного мероприятия поступили, в частности, следующие предложения:

- МЦНТИ рассмотреть возможность разработки международного документа — Этического кодекса трансграничного трансфера технологий и распространения научной и технологической информации;
- государствам-членам МЦНТИ, по территории которых проходят международные транспортные коридоры, рассмотреть возможность взаимодействия в целях разработки пилотной международной экосистемы стандартов комплексной безопасности транспортно-логистических пространств Евразии и Африки.



The International Scientific Conference «Digital Environment and Economy: the Role of Scientific and Technological Information» (post-release)

On June 7–8, 2023, on the sidelines of the 75th session of the Committee of Plenipotentiary Representatives of the ICSTI Member States at the site of the Mongolia Academy of Sciences under the chairmanship of its President Academician D. Regdel the international scientific conference “Digital environment and economy: the role of scientific and technological information” was successfully held in a mixed format. The information sponsor of the Conference was the ICSTI scientific journal “Information and Innovations”.

On behalf of the Government of Mongolia, the Conference was welcomed by the Minister of Education and Science, Mr. Luvsantseren Enkh-Amgalan. Academician Arman Kashkinbekov, Chairman of the Board of the National Center for State Scientific and Technical Expertise of the Republic of Kazakhstan, spoke on behalf of the Committee of Plenipotentiary Representatives of the ICSTI Member States. D.Sc. Yuri Lonchakov, Director of ICSTI, delivered a welcoming speech on behalf of the employees of the intergovernmental organization.

The program of the Conference included a plenary session and three thematic sessions, moderated by Academician D. Regdel and Professor A. Davaasuren (Mongolia), Professor Z.F. Mamedov (Azerbaijan) and Professor V.I. Belov (Russia).

The event was attended by statesmen, academic scientists, experts, professors from leading universities, young researchers representing 11 ICSTI Member States — Azerbaijan, Belarus, Vietnam, Kazakhstan, Cuba, Moldova, Mongolia, Russia, Syria, Sri Lanka and South Africa.

About 20 reports were presented and discussed during the conference. The organizers of this important international scientific event received, in particular, the following proposals:

- ICSTI shall consider the possibility of developing an international document - the Code of Ethics for cross-border technology transfer and dissemination of scientific and technological information;
- ICSTI Member states, through whose territory international transport corridors pass, shall consider the possibility of interaction in order to develop a pilot international ecosystem of standards for the integrated security of transport and logistics spaces in Eurasia and Africa.